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Beboerne isoleres i Tingbjerg 
 

 

Kære Lars Weiss 

 

Implementeringen af den lovpligtige udvikling af Tingbjerg er i fuld gang. Der bygges 

private rækkehuse og private udlejningsboliger flere steder i Tingbjerg, og derfor er der 

rigtig mange byggepladser og tung trafik i bydelen. Der skal bygges en ny vej og meget 

mere. Dertil er HOFOR ved at lægge nye rør, som led i implementeringen af Køben-

havns Kommunes Skybrudsplan 2018, hvor udviklingsområder skal separatkloakeres.  

 

Der bor mange sårbare mennesker i Tingbjerg, som ikke kan komme rundt, ikke kan 

handle ind, ikke kan deltage i sociale arrangementer i fx kirke, kulturhus og pensionist-

centeret, når de ikke kan tage en bus. Borgere, der ikke nødvendigvis er visiteret til 

flextrafikordninger, men som nu er isoleret i deres bolig.  

 

Den forringede busservice gør det også væsentligt sværere for børnefamilier at hånd-

tere indkøb, ture for børnene osv. 

 

Vi er opmærksomme på, at Økonomiudvalget i maj 2024 besluttede, at der ikke skulle 

arbejdes videre med muligheden for særkørsel i forbindelse med langvarigt gravear-

bejde. Afrapportering af analyse af særkørsel i forbindelse med langvarigt gravear-

bejde i byen | Københavns Kommune. Vi mener dog, at Tingbjerg er i en særlig situa-

tion, som ikke kan sammenlignes med andre større gravearbejder. 

 

Ifølge rapporten er den gennemsnitlige tidsperiode borgere skal bo i langvarigt grave-

arbejde 72-75 dage. Tingbjerg vil være en byggeplads frem til 2030, og gravearbejdet i 

ringvejen, der forhindrer bussen i at køre rundt, vil vare 3-4 år endnu.  

 

Alt dette taler for, at der må gøres noget ekstraordinært for at sikre tålelige vilkår for de 

over 6.000 københavnere der bor her, mens kommunale og statslige planer implemen-

teres.  

 

Vi er opmærksomme på, at Borgerrepræsentationen på sit møde den 28. november 

har et medlemsforslag om at undersøge mulighederne for at indsætte shuttlebus eller 

andet i Tingbjerg.  
  

Vi håber, at forslaget, der peger på et stort og reelt problem i Tingbjerg, vil blive be-

handlet positivt. Bydelsforeningen og parterne bag er selvsagt rede til sammen med 

forvaltningen at drøfte mulige konkrete løsninger. 

 

Med venlig hilsen 
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